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Soru-Cevap 

Kullara Haram Olan Her Şeyin Satışı Haramdır 

Abo Alwaled Alghutani’ye 

 

Soru: 

Esselamu Aleykum ve Rahmetullahi ve Berekâtuh 

Şeyhimiz, Allah sizi korusun, sizi ve ilminizi faydalı kılsın.  

Güzellik ürünleri ve parfümler satan ve (yüksek oranda etil alkol içeren kolonya ve parfüm 
ve kozmetik gibi yüksek düzeyde etil, metil ve izopropil alkol içeren ürünler gibi) bazı ürünler 
değişen oranlarda alkol içeren bir şirkette (satış temsilcisi) olarak iş teklifi aldım.  

Soru şudur: Satış temsilcisi olarak çalışabilir miyim? 

Ayrıca şirket bünyesinde satış alanları dışındaki başka bir alanda, örneğin idari işlerde 
çalışmam caiz midir? 

Allah sizi hayırla mükafatlandırsın.  

 

Cevap: 

Ve Aleykumselam ve Rahmetullahi ve Berekâtuh. 

Öncelikle ben, batıl şirketlerde çalışma hakkında değil de sahih bir şekilde akit yapılmış 
şirketlerde çalışma hakkında sorduğunuzu anlıyorum… Bu meselenin cevabı aşağıdaki 
şekildedir:  

1- (Etil alkol içeren parfüm ve kozmetik ürünleri ve benzerleri gibi) haram olan bazı 
malzemelerin satışını yapan bir şirkette satış temsilcisi olarak çalışmanın hükmü):  

Kitaplarımızda bu konuyu ele aldık ve bunun haram olduğunu açıkladık... Nitekim İslam 
Şahsiyeti kitabının (Kullara Haram Olan Her Şeyin Satışı Haramdır) bölümünde şöyle 
geçmektedir:  

[Bazı şeyler vardır ki Allahu Teala bunların yenilmesini haram kılmıştır, ölmüş hayvan eti 
gibi. Bazı şeylerin içilmesini haram kılmıştır, şarap gibi. Bazı şeylerin alınmasını haram 
kılmıştır, putlar gibi. Bazı şeylerin elde edilmesini haram kılmıştır, heykeller gibi. Bazı şeylerin 
yapılmasını haram kılmıştır, canlı resmi çizmek gibi. Bu şeylerin haram kılınması hakkında 
ayetler ve hadislerden şerî nasslar gelmiştir. İster yenilmesini ister içilmesini isterse başka bir 
şeyini haram kılsın, haram kılınması hakkında şerî bir nassın varit olduğu şeylerden Allahu 
Teala’nın kullara haram kıldığı ne varsa bunların bedelleri haram olmasından dolayı alışverişi 
de haramdır. Cabir’den Rasulullah Sallallahu Aleyhi ve Sellem’i şöyle derken işittiği rivayet 
edilmiştir: مَ بيَْعَ الْخَمْرِ وَالْمَيْتةَِ وَالْخِنْزِيرِ وَالْْصَْنَا َ وَرَسُولَهُ حَرَّ ِ، أرََأيَْتَ شُحُومَ الْمَيْتةَِ فَإنَِّهَا يطُْلَى بهَِا  إنَِّ اللََّّ مِ. فقَِيلَ: يَا رَسُولَ اللََّّ

 ِ ُ الْيهَُودَ، تَ  صلى الله عليه وسلم عِنْدَ ذلَِكَ: قَاالسُّفنُُ، وَيدُْهَنُ بهَِا الْجُلوُدُ، وَيسَْتصَْبِحُ بهَِا النَّاسُ؟ فقََالَ: لََ، هوَُ حَرَامٌ. ثمَُّ قاَلَ رَسُولُ اللََّّ لَ اللََّّ
مَ شُحُومَهَا جَمَلوُهُ ثمَُّ بَاعُوهُ فَأكََلوُا ثمََنَهُ  ا حَرَّ َ لمََّ  Allah ve Rasulü şarabın, ölü hayvanın, domuzun ve“ إِنَّ اللََّّ
putların alışverişini haram kıldı. Denildi ki: Ey Allah’ın Rasulü! Ölü hayvanın iç yağına 
ne dersiniz? Zira onlar gemilere sürülmekte, onlarla deriler yağlanmakta, insanlar 
aydınlanmaktadır. Bunun üzerine Rasulullah Sallallahu Aleyhi ve Sellem şöyle dedi: 
Hayır, o haramdır. Sonra da şöyle dedi: Allah Yahudileri kahretsin! Allah onlara iç 
yağını haram kılınca onlar, onu süsleyip sattılar ve bedelini yediler.” [Buhari rivayet etti.] 
Onu süslediler ve erittiler demektir. İbn-i Abbas’tan Nebi Sallallahu Aleyhi ve Sellem’in şöyle 



 

dediği rivayet edilmiştir:  َ ُ الْيهَُودَ ثلَََثاً، إِنَّ اللََّّ مَ عَلَى قوَْمٍ  قَاتلََ اللََّّ َ إِذَا حَرَّ مَ عَليَْهِمُ الشُّحُومَ فبََاعُوهَا وَأكََلوُا أثَمَْانهََا، وَإِنَّ اللََّّ  حَرَّ
مَ عَليَْهِمْ ثمََنَهُ   .Allah Yahudileri üç defa katletsin. Allah onlara iç yağını haram kıldı“ أكَْلَ شَيْءٍ حَرَّ
Onlar, onu satıp bedelini yediler. Allah bir topluluğa bir şeyin yenilmesini haram 
kıldığında o şeyin bedelini de haram kılmıştır.” [Buhari rivayet etti.]…] Bitti.  

Bu nedenle bu alanda çalışmak haramdır.  

Haram olan bazı malzemeleri içeren bir şirketteki idari işlere gelince; bu hususa bakılır:  

- Şayet idari iş, haram olan malzemelerin ve benzerlerinin satışıyla ilgili siparişlerin 
hazırlanmasında çalışmak gibi doğrudan haram olan malzemelerin satışıyla bağlantılıysa; bu 
idari iş, haram olan malzemelerin satışı gibi haram olan bir amelle bağlantılı olmasından 
dolayı haramdır…  

- İdari işin, haram olan malzemelerin satışıyla bağlantılı olmamasına gelince; şayet haram 
olan malzemelerin veya benzerlerinin satışına yönelik siparişlerin hazırlanması idari işinizin 
bir parçası değilse… o zaman haram olan malzemelerin satışını yapan bir şirket olsa bile bu 
idari iş haram olmaz; çünkü sen bu durumda haram olan bir işi yapmıyorsun…  

Ancak kişinin dini için ihtiyatlı olması, sadece haramlardan uzak durması değil, bilakis 
harama yaklaşacağı korkusuyla bazı mubahlardan da uzak durmasıdır. Nitekim Allah’ın 
Rasulü Sallallahu Aleyhi ve Sellem’den sahih olarak rivayet edildiğine göre şöyle 
buyurmuştur:  َلِم حَذَرًا  بِهِ  بَأسَْ  لََ  مَا  يَدَعَ  حَتَّى  المُتَّقِينَ  مِنَ  يكَُونَ  أنَْ  العبَْدُ  يبَْلغُُ  البَأسُْ لََ  بِهِ  ا   “Kul, sakıncalı olan 
şeylerden kaçınmak için sakıncalı olmayan (şüpheli) şeyleri terk etmedikçe, 
muttakilerin derecesine ulaşamaz.” [Tirmizi tahric etti ve bu, hasen hadistir dedi.] Aynı 
şekilde Tirmizi -ki hasen sahih hadis olduğunu söylemiştir- Hasan İbn Ali Radıyallahu 
Anhuma kanalıyla şöyle dediğini tahriç etmiştir: Allah’ın Rasulü Sallallahu Aleyhi ve 
Sellem’den şunu ezberledim: دَعْ مَا يَرِيبكَُ إِلَى مَا لََ يَرِيبكَُ     “Şüpheli olanı bırak, şüphe vermeyene 
bak!” Bu nedenle soru soran ve dinine bağlı olanların, bu tür şirketlerde çalışmaktan uzak 
durması ve kendisine daha güzel bir rızık sağlayacak bir iş araması daha evladır. Şüphesiz 
Allah Subhanehu, Kendisinden ittika edenlere bir çıkış yolu ihsan edecektir:  َي َ جْعَلْ لَهُ  وَمَنْ يتََّقِ اللََّّ

أَ  بَالِغُ   َ اللََّّ إِنَّ  حَسْبهُُ  فهَُوَ   ِ اللََّّ عَلَى  يَتوََكَّلْ  وَمَنْ  يَحْتسَِبُ  لََ  حَيْثُ  مِنْ  وَيَرْزُقْهُ   * قَدْراً مَخْرَجاً  شَيْءٍ  لِكُل ِ   ُ اللََّّ جَعَلَ  قَدْ  مْرِهِ   “Kim 
Allah’tan korkarsa, Allah ona bir çıkış yolu ihsan eder. Ve ona beklemediği yerden rızık 
verir. Kim Allah’a güvenirse O, ona yeter. Şüphesiz Allah, emrini yerine getirendir. 
Allah her şey için bir ölçü koymuştur.” [Talak 2-3] 

Umarım bu kadarı yeterli olmuştur. Bilen ve hüküm verenlerin en hayırlısı Allah’tır.  

 

Kardeşiniz 

Ata İbn Halil Ebu Raşta 
H. 15 Şevval 1443 

M. 23/05/2022 

 

Cevaba, Emir’in (Allah onu korusun) web sitesinden bağlanabilirsiniz: 

https://archive.hizb-ut-tahrir.info/arabic/index.php/HTAmeer/QAsingle/4250/ 
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